
Rok 2018 vyhlásila 
Európska únia za Európsky 
rok kultúrneho dedičstva... 
Na celoštátnej úrovni 
pripravuje vláda množstvo 
podujatí zameraných 
na prezentáciu nášho 
bohatstva. Pozadu by 
nemali ostať ani kraje, 
mestá, obce, školy. 
Možno prvým krokom 
Trenčianskej župy je 
vydanie kalendára na 
rok 2018 s fotografiami 
kultúrnych pamiatok. 
Pochváliť treba aj vedenie 
nášho mesta, ktoré akoby 
v predstihu k 785. výročiu 
prvej písomnej zmienky 
vydalo publikáciu o 
najstarších budovách 
mesta. Aj Uhrovec, naša 
najväčšia obec v okrese, 
„zhodou okolností“ 
oslavuje v tomto roku 
okrúhle 760. výročie prvej 
písomnej zmienky. A 
čo ostatní? Mestá, obce, 
školy... Máte na to necelých 
dvanásť mesiacov, aby 
ste nejakou originálnou 
aktivitou vzdali hold 
dedičstvu našich otcov...

Alena Borszéková 
šéfredaktorka
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Na margo

Nové občianske 
združenie 
Bánovskí chlpáči 
chce zachraňovať 
zatúlaných psíkov 
a mačky

SZZP je s počtom 
1635 členov 
najväčšou 
neziskovou 
organizáciou 
v okrese 

Trojkráľový koncert 
ZUŠ D. Kardoša 
v evanjelickom 
kostole potešil 
srdcia mnohých

Milan Podlucký 
stručne o  histórii 
futbalu v Bánovciach 
nad Bebravou 
od roku 1911

Pokračovanie na 3. strane >>

Stanovisko ústredia Slovenskej pošty k situácii v Bánovciach nad Bebravou

Prísľub posilnenia a zmeny organizácie práce 

Na Pošte Bánovce nad 
Bebravou 1 je zákazníkom 
k d ispozíci i  sedem 
priehradiek, z  ktorých je 
päť univerzálnych. Počet 
zamestnancov na uvedenej 
pošte sa nemenil od roku 
2015 a o údajnom znižovaní 
nemáme vedomosť. Je 
potrebné zdôrazniť, že 

Slovenská pošta monitoruje 
záťaž všetkých svojich 
pobočiek prostredníctvom 
špecializovaného auditu. 
Na základe výsledkov prijí- 
mame prípadné opatrenia, 
ktoré úzko súvisia s  dopy- 
tom zá kazníkov po 
našich službách. V  rámci 
návštevnosti pošty sú 

zákazníkmi najviac vyu- 
žívané hodiny od 10.00 
do 11.00 h a  od 14.00 do 
15.00 h. Na základe nášho 
monitorovania čakacie doby 
v  týchto časoch dosahovali 
priemerne deväť minút. 
Napriek vyššie uvedeným 
zisteniam  sme na  Pošte 
Bánovce nad Bebravou  1 

zabezpeči l i  pr iebežné 
monitorovanie priestorov 
pre verejnosť vedúcimi 
zamestnancami, ktorí majú v 
prípade potreby presmerovať 
zákazníkov k menej 
využívaným priehradkám. 
Pre zákazníkmi najviac 
využívané časové intervaly 
bude t iež upravená 

organizácia práce za účelom 
minimalizácie čakacích 
dôb. Pošta Bánovce nad 
Bebravou 1 bola z uvedeného 
dôvodu posi lnená aj 
o  ďalšieho operatívneho 
zamestnanca.
 Martina Macková, 
 vedúca odboru komunikácie, 
 Slovenská pošta, a.s., Bratislava

R edakcia Bánovských novín ešte 
22. novembra 2017 požiadalo vedenie 

Slovenskej pošty v Bratislave o stanovisko 
k neúnosnej situácii na Pošte Bánovce 
nad Bebravou 1 na Jesenského ulici, kde 
sú dlhé čakacie doby, a tiež k údajnému 
znižovaniu počtu zamestnancov na 
tejto pošte. Nakoľko sme odpoveď do 
sviatkov nedostali, svoju požiadavku sme 
zopakovali aj v novom roku. Stanovisko 
a odpoveď ústredia Slovenskej pošty 
v Bratislave sme tentokrát dostali:

Neprehliadnite!
Fašiangy sú v plnom 
prúde a v tomto roku 
končia na Valentína – 
na Popolcovú  stredu 
14. februára. Takže  

máte na to už len štyri 
víkendy, aby ste sa 

vybrali na niektorý z 
plesov alebo pripravili 

fašiangovú masku...

Nové nariadenie o umiestňovaní reklamy

Účelom a predmetom 
tohto všeobecne záväz- 
ného nariadenia (ďalej 
len „na r iaden ie“)  je 

zabezpečenie jednotného 
postupu pri povoľovaní 
umiestňovania a odstra- 
ňovania informačných, 

reklamných a propagačných 
z a r iaden í  na  ú z em í 
mesta. Súčasne stanoviť 
práva a povinnosti všet- 
kých subjektov v  procese 
umiestňovania a  odstra- 
ňovania informačných, 
reklamných a propagačných 
zariadení. 

To t o  n a r i a d e n i e 
sa vzťahuje na všetky 
informačné, reklamné a 

propagačné zariadenia 
u m i e s t ň o v a n é  n a 
území mesta Bánovce 
nad Bebravou, ktoré je 
v y me d z ené  p l a t ný m i 
hranicami katastrálnych 
ú zemí .  Povolenie na 
umiestnenie zariadenia na 
základe žiadosti vydá mesto. 
Povolenie si v yžadujú 
všetky zariadenia, pokiaľ 
sa umiestňujú na miestach 

viditeľných a vnímateľných 
z verejných priestorov 
a  pokiaľ sú spojené so 
stavbou alebo pozemkom. 

Žiadosť o vydanie povo-
lenia na umiestnenie zaria-
denia musí obsahovať druh, 
účel, miesto a čas trvania 
za r iadenia ,  označenie 
nehnuteľnosti, na ktorej má 
byť zariadenia umiestnené,  
 

V závere uplynulého roka bolo prijaté 
Všeobecne záväzné nariadenie mesta 

Bánovce nad Bebravou č. 97 o umiestňovaní 
informačných, reklamných a propagačných 
zariadení na území mesta. 



15. január 2018 Číslo 2

Plasty, Kovy, 
Kompozitné obaly:

plastové obaly z nápojov 
(PET fľaše) a iných potravín, 
z kozmetiky, z čistiacich pro-
striedkov, plastové vrecia, 
obalové fólie prepravky, 

rôzne úlomky plastov z 
domácností a garáží, tet-
rapaky od ovocných štiav, 
ďžúsov, trvanlivého mlieka, 
smotany, vína a pod., obaly 
z nápojov, ručné mlynčeky, 
rôzne vyradené kovové 

nástroje, hrnce, armatúry, 
kovové umývadlá, časti 
vyradených strojov, kusy 
plechov a profilov, zo 
železných alebo neželez-
ných kovov. Nepatrí sem: 
znečistené plasty, linoleum, 

kabelky, molitan, plastové 
obaly znečistené olejovými 
a  ropnými látkami, sklola-
minátové vane a  sprchové 
kúty, silikón a pod, kovový 
odpad znečistený škodli-
vinami (oleje, farby, laky), 

znečistené nápojové kartóny 
so zbytkami potravín 
a nápojov

Papier:
staré noviny a časopisy, kar-
tónové krabice, papierové 
vrecia (nesmie byť vlhký).
Nepatrí sem: kopírovací 
a  povoskovaný papier, 
plienky, lepiaca páska, 
papier znečistený škodlivi-
nami, kovové, alebo plastové 
súčasti kovových výrobkov.

Sklo:
prázdne sklenené f ľaše a 
úlomky skla rôznej farby, 
poháre, farebné sklo, zelené 
sklo. Nepatrí sem: autosklo, 
lepené sklo, ploché sklo s 
drôtenou vložkou, varné 
sklo (simax), zrkadlá, TV 
obrazovky, plexisklo. 

Elektroodpad:
chladničky, práčky, sporáky, 
vysávače, rozhlasové, tele-
vízne prijímače, telefóny, 

počítače, holiace strojčeky 
a  pod. (odpad musí obsa-
hovať všetky súčiastky 
a káble).

Drobný stavebný odpad:
drobné zmesi betónu, tehál, 
obkladačiek, dlaždíc, kera-
miky a  pod. Nepatrí sem: 
odpad zo stavieb a demolácií, 
rekonštrukcie striech, asfalt, 
stavebný odpad s obsahom 
nebezpečných látok (azbest, 
ortuť, PCB ) a pod.

Objemný odpad:
rôzny nábytok, sedačky 
a pod. 

V prípade obalov, ako napr. 
PET fľaše, kartóny a tetra-
paky, je potrebné pred ich 
vhodením do príslušnej 
nádoby zmenšiť ich objem 
stlačením.  MsÚ
V prípade potreby volajte 
Tedos: tel.: 038/760 23 83
email: info@tedos.sk 

spravodajstvo, info2

Mesto zverejňuje 
zámery:
 Nájom časti pozemku 
z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa medzi 
mestom Bánovce nad 
Bebravou ako prenají-
mateľom a spoločnosťou 
GRYF media s.r.o., 
Pažite 56, 010 09 Žilina, 
IČO: 36382884, ako 
nájomcom.

 Nájom časti pozemku 
z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa medzi 
mestom Bánovce nad 
Bebravou ako prenají-
mateľom a spoločnosťou 
KRAST s.r.o., J. Hollého 
1176/2, 957 01 Bánovce 
nad Bebravou, IČO: 45 
614 296, ako nájomcom.

Oznam 
o zmene platieb
Bližšie informácie na 
www.banovce.sk
Mestský úrad 
v Bánovciach nad 
Bebravou oznamuje 
obyvateľom bývajúcich 
v bytových domoch, 
ktoré sú v správe 
spoločnosti Byttherm, 
že od 1.1.2018 dochádza 
u nich k zmene platenia 
miestneho poplatku 
za komunálne odpady 
a drobné stavebné 
odpady.  Miestny 
poplatok za odpad už 
nebudú mať zahrnutý 
mesačne v nájomnom 
správcom bytového 
domu, ale budú ho platiť 
priamo mestu.     MsÚ

Oznamy 
mesta

I. II. III. IV. V. VI. VII. VIII. IX. X. XI. XII.

Plasty, Kovy, Kompozitné 
obaly -  individuálna 

bytová výstavba (vrecia)

U: 
9, 23

U: 
6, 20

U: 
6, 20

U: 
3, 17

U: 
1, 5, 29

U: 
12, 26

U: 
10, 24

U: 
7, 21

U: 
4, 18

U:
2, 16, 30

U: 
13, 27

U: 11
S: 26

Papier (nádoby 1100l) vývoz 1 x za 14 dní (Je možné celoročne odovzdať na zbernom dvore)
Sklo (nádoby 1100l) vývoz 1 x mesačne (Je možné celoročne odovzdať na zbernom dvore)

Plasty, Kovy, 
Kompozitné obaly

(nádoby1100l)
1 x za 7 dní (Je možné celoročne odovzdať na zbernom dvore)

Elektroodpad 28. apríl, 20. október 
(Mobilný zber z domácností, inak je možné celoročne odovzdať na zbernom dvore)

Zmesový komunálny 
odpad Individuálna bytová výstavba - 1 x týždenne, kolektívna bytová výstavba - 2 x týždenne

Drobný stavebný odpad Podľa VZN doviezť do areálu zberného dvora (vchod pri novom cintoríne)

Objemný odpad Podľa VZN doviezť do areálu zberného dvora (vchod pri novom cintoríne)

KALENDÁR ZVOZOV SEPAROVANÉHO ZBERU NA ROK 2018

Zak ladateľmi OZ 
Bánovskí chlpáči boli 
Mi lan Šipka, Jana 
Porubská a  MUDr. 
Katarína Ščešňáková. 
Už v  decembri vytvorili 
facebookovú stránku, kde 
títo dobrovoľníci ponúkajú 
na adopciu psíkov, ktoré 
odchytila mestská polícia 
na území mesta a  ktoré 
sú dočasne umiestnené 
v  záchytných kotercoch 
pri areáli Základnej školy 
Školská. „Žiaľ, priestor pre 
našu karanténnu stanicu 
s kotercami na území mesta 
sme nenašli. Nakoniec 
sme sa  rozhodli pre areál 
bývalého hospodárskeho 
dvora v  Horňanoch, kde 
bude vybudovaná karan-
ténna stanica začiatkom 
roka 2018,“ informuje 
Milan Šipka, predseda 
OZ. Potvrdil, že o psíky, 
ktoré odchytí mestská 
polícia, sa starajú už teraz. 
Každý nalezenec prejde 
veterinárnou kontrolou, je 
zaočkovaný a  odčervený, 
a náklady na tieto úkony 
hradí mesto. Samotní 
zakladatelia občianskeho 

združenia majú doma už 
po viacero takýchto psíkov 
z  ulice. „Pracujeme pre 
potreby karanténnej stanice 
ako dobrovoľníci, mimo 
svojich zamestnaní, vo 
svojom voľnom čase, každý 
koľko môže. To, že doteraz 
nič podobné v Bánovciach 
nebolo, neznamená, že sa  
v našom meste zvieratá 
nestrácali a  nevyhadzo-
vali. Len činnosť okolo 
nich nebola organizo-
vaná prostredníctvom 
združenia a nebola toľko 
medializovaná. Vytvorenie 
OZ umožní sprehľadniť 
činnosť dobrovoľníkov 
a  mestskej polície, urýchli 
umiestnenie zvierat v zod-
povedných rodinách nielen 
v Bánovciach, ale aj v celom 
kraji, poprípade na celom 
Slovensku,“ hovorí MUDr. 
Katarína Ščešňáková. 

Aj vďaka sociálnej 
sieti, ale najmä vďaka 
osobným kontaktom 
s inými milovníkmi zvierat 
sa dobrovoľníkom už za 
mesiac december podarilo 
osloviť množstvo darcov. 
„Po zverejnení informácie 

o  založení občianskeho 
združenia na sociálnej 
sieti sme dostali hneď 
spätnú odozvu. Obyvatelia 
Bánoviec a priľahlých 
obcí doniesli už množstvo 
potrebného krmiva, obojky, 
teplé deky, misky. Veľmi 
nás to prekvapilo a potešilo 
zároveň. Všetkým srdečne 
naši chlpáči ďakujú. Všetko 
sa nám zíde pre ich potrebu. 
Najväčšiu radosť však 
máme, keď sa podarí psíka 
umiestniť do dobrej rodiny, 
kde sa správajú k zvieratku 
ako k členovi rodiny a nie 
ako k veci. S verejnosťou 
zostávame v kontakte 
prostredníctvom faceboo-
kovej stránky OZ Bánovskí 
chlpáči, kde budeme 
pravidelne aktualizovať 
informácie o stave zvierat, 
ktoré sa našli v uliciach 
nášho mesta a o ich ďalšom 
osude,“ doplnila MUDr. 
Katarína Ščešňáková.

Prvoradým cieľom 
dobrovoľníkov v  novom 
občianskom združení je, 
tak ako sme už spomínali 
v  úvode článku, nájsť 
ochotných ľudí starať sa 
o  opustených chlpáčov. 
Psíka privezú priamo 
domov a dodajú aj krmivo 
na určitý čas.  Aj redakcia 
Bánovských novín podáva 
pomocnú ruku a  bude 
pravidelne zverejňovať 
psíkov na adopciu nielen 
na svojom facebookovom 
profile, ale aj v  tlačenej 
podobe novín. Aby sa ku 
psíkom dostali aj starší 
obyvatelia, ktorí internet 
nepoužívajú.

A prečo to vlastne 
všetko robia? „Konečne 
cítim určitú satisfakciu, že 
niečo robím, niečo zmys-
luplné a chcem venovať 
svoj čas pomáhaniu tým, 
ktorí to najviac potrebujú,  
samozrejme, neočakávame 
za to žiadnu finančnú 
odmenu. Odmenou je pre 
nás ten skvelý pocit, že sme 
pomohli nájsť nechceným 
a v mnohých prípadoch aj 
týraným zvieratkám nové 
milujúce rodiny. Zvieratá 
sú žive bytosti, to je určite 
všetkým jasné, poznajú 

bolesť, strach, hlad či radosť 
a pocit bezpečia. Myslím, 
že takáto záchrana stojí za 
to a práve títo zachránení 
dávajú najviac lásky novým 
majiteľom. Svet by mal 
byť krásnym miestom pre 
všetkých. A preto prosím, 
spojme sa tí, ktorí milujú 
zvieratká, a pomôžme spo-
ločne tým, ktorí to naozaj 
potrebujú a prispejme tak 
k spokojnému životu v 
našom meste,“ vyzýva Jana 
Porubská. 

 Alena Borszéková                   

V našom meste vzniklo nové občianske združenie Bánovskí chlpáči

Chcú zachraňovať zatúlaných psíkov 
Občianske združenie Bánovskí 

chlpáči bolo založené 
a zaregistrované na Ministerstve vnútra  
SR začiatkom decembra 2017. Jeho 
hlavným poslaním je starať sa o psíkov – 
bezdomovcov a hľadať im rodiny, ktoré 
sú ochotné si ich adoptovať a starať 
sa o nich.

Situácia donútila OZ vyhlásiť prvú zbierku pre troch 
útulkáčov, ktorí sú ako rodina v nevyhovujúcom 
koterci, nezodpovedajúcemu ani ich minimálnym 
požiadavkám - je to len odchytový koterec. Preto sa 
obracajú na dobrých ľudí a milovníkov zvierat, ktorí 
môžu prispieť na výrobu nového koterca pre čuvačov. 
Voliéru si vyrobia svojpomocne, materiál na voliéru 4x2 
metre odhadujú na štyristo eur (bez búdy). Darcovia 
môžu prispieť na dobrú vec na č.ú. SK88 6500 0000 
0000 2056 9851. Kontakty na členov OZ 0948092246,  

0919 173 077, 0908 756 554. Foto: OZ
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Publikácia Bánovce nad Bebravou - po stopách času v ponuke
Jednou z  aktivít k  785. 

výročiu prvej písomnej 
zmienky o našom meste bolo 
aj spracovanie publikácie 
venovanej jeho histórii. 
Koncom roka 2017 uzrela 
svetlo sveta pod názvom 
Bánovce nad Bebravou – Po 
stopách času. Jej autorom 
je zástupca primátora Peter 
Bulík. Publikácia obsahuje 
fotografi e najstarších budov 
v  meste, niektoré už desať-
ročia nestoja, okolo iných 
denne chodíme a iba málokto 

vie niečo o  ich tvorcoch, 
využívaní, majiteľoch, o  ich 
histórii. Publikácia obsahuje 
17 fotografi í budov mesta, 
z ktorých šesť je národnými 
kultúrnymi pamiatkami. 
Na zadnej strane  fotografi í  
je  zaznamenaný nielen 
curriculum vitae  samotnej 
budovy, ale obvykle aj beh his-
torických udalostí nejakým 
spôsobom s  budovou súvi-
siaci.  Publikácia prináša aj 
citácie zo starých mestských 
kroník, viaceré všeobecne 

málo známe fakty, obsahuje 
dávno zabudnuté zábery z 
interiérov budov, ktoré už 
nestoja (Bánovský kaštieľ). 
Osobitnú hodnotu predsta-
vuje aj sprítomnenie  mien  
ľudí,  ktorí sa o rozvoj mesta 
zaslúžili v  minulých storo-
čiach, ich pohnuté osudy. 
Napríklad mená donorov 
pre stavbu Kostola Najsvä-
tejšej Trojice, či osobností, 
ktoré v  čase stavby tohto 
kostola stáli v čele Bánoviec, 
alebo zásadným spôsobom 

ovplyvňovali dianie v  ňom. 
Minipríbehy o  úsilí ľudí 
tvoriť nové veci, byť na 
pulze pokroku. Publikácia 
je hodnotným príspevkom 
k poznávaniu histórie nášho 
mesta, popri poznatkoch 
viac známych, prináša i fakty 
menej známe, spracované 
čitateľsky príťažlivým spô-
sobom. Publikáciu je možné 
zakúpiť v  informačnom 
centre mesta i na mestskom 
úrade u  Petra Bulíka, 
zástupcu primátora.  (jk)

Rozhovor s riaditeľkou a štatutárnou zástupkyňou DSS Archa Renátou Streicher

Úspešné projekty, spokojnosť klientov

 Rok 2017 priniesol pre 
Archu viacero úspešných 
projektov. Prvý z  nich bol 
o bezpečí v komunite...

Vďaka tomuto projektu 
sme získali osemsto eur  na 
zakúpenie arteterapeutic-
kých pomôcok na výrobu 
preventívnych pomôcok a na 
zakúpenie bezpečnostných 
poistiek na okná. Bezpečnosť 
v  DSS sa nám zdala byť 
potrebná, keďže naši klienti 
často sami nevedia zvážiť veľ-
kosť a dopad rizika, nebezpe-
čenstva, ktoré im hrozí. Pre 
klientov sme zorganizovali 
niekoľko terapeutických, 
športových a  komunitných 
stretnutí, napr. aj s  prísluš-

níkmi okresného doprav-
ného inšpektorátu. Cieľom 
bola podpora zmysluplného 
využívania bezpečného pros-
tredia klientov, ich zapojenie 
sa do tvorby preventívnych 
pomôcok, rozvoj ich zruč-
nosti a  poznávania, rozvoj 
ich sebaúcty a  vzájomného 
rešpektu jeden k druhému. 
 Ďalším projektom ste 
uspeli v Nadácii Volkswagen 
Slovakia. Čo ten priniesol 
klientom?

Tejto Nadácii sa naše 
projekty tak páčili, že sme 
uspeli až trikrát. V grantovom 
programe s názvom Bezpečne 
na cestách sme získali šesťsto 
eur.   Cieľom nášho projektu 

bolo preventívne pôsobiť 
na našich klientov v  otázke 
bezpečnosti a  pohybu na 
cestách a chodníkoch. Orga-
nizovali sme besedy na danú 
tému s  Mestskou políciou a 
Hasičským a  záchranným 
zborom v  Bánovciach nad 
Bebravou a  so záchranármi 
Rýchlej zdravotnej pomoci 
z  Trenčína. Druhý projekt 
Vzdelaním k  integrácii pod-
porený sumou osemsto eur 
bol zameraný na arteterapiu, 
kulinoterapiu, ergoterapiu, 
fytoterapiu a  fyzioterapiu. 
Sumou 430 eur bol pod-
porený projekt s  názvom 
Budúcnosť s autizmom zame-
raný na rôzne terapie.
 V Arche sa nezabúda ani 
na tvorivosť a  práve tejto 
umeleckej sféry sa dotýkal 
úspešný projekt, ktorý pri-
niesol najväčší balík peňazí. 
Čo všetko sa podarilo reali-
zovať cez tento projekt?

V grantovom programe 
Nadácie VÚB s  názvom 
Pre nádej sme sa zamerali 
na rozvoj tvorivosti našich 
klientov.   Získali sme sumu 
1 100 eur na zakúpenie 
art. pomôcok. Kreatívnou 

tvorbou klienti rozvíjali svoje 
zručnosti, budovali si pocit 
užitočnosti, vyjadrili dielami 
to, čo nedokážu povedať 
slovami. Tieto tvorivé akti-
vity sú aj prevenciou pred 
negatívnymi javmi, elimi-
nujú ich nevhodné správanie 
a agresivitu. 
 A čo pomoc od mesta 
a kraja?

Mesto Bánovce nad 
Bebravou podporilo naše 
štyri projekty, spolu sumou 
1 100 eur na rôzne športové 

a  tvorivé aktivity. Tren-
čiansky samosprávny kraj 
prispel sumou tristo eur na 
činnosti spojené s  tvorením 
a športovaním. Podporila 
nás tiež Nadácia SPP sumou 
sedemsto eur. Zakúpili 
sme špeciálne rebriny aj 
s  príslušenstvom, masážny 
stôl a  stoličku. Nadácia Keď 
potrebujete pomôcť prispela 
sumou päťsto eur  na 
elektrickú posteľ s antideku-
bitným matracom. A Nadácia 
ČSOB sumou 1080 eur na 
ďalšiu polohovateľnú posteľ 
s  takýmto matracom. Na 
konci roka nás podporila aj 
Nadácia Orange sumou 70 
eur na vianočné balíčky. 
 Okrem odborných pra-
covníčok zamestnaných 
v DSS, ktoré sa starajú 
o klientov, našli ste pomoc aj 
medzi dobrovoľníkmi ... 

Spolupracujeme s dobro-
voľníkmi z  radov študentov 
stredných škôl z Bánoviec 
nad Bebravou, Topoľčian, 
Partizánskeho a  Trenčína, 
študentov vysokých škôl z 
Trnavy a  Nitry. Ďalej sú to 
dievčatá z  Mary Kay a  iní. 
Pomáhajú nám hlavne pri 
realizovaní projektov a  rôz-
nych voľnočasových aktivít.
 Čo by ste si priali v novom 
roku?

Pokračujeme v  začatom 
projekte s  Nadáciou VKR, 
ktorá nás podporila sumou  
tritisíc eur. Chceme sa zapojiť 
aj do ďalších projektov, ktoré 
budú vyhlásené v  roku 2018 
a  zlepšiť tak našu prácu pre 
klientov. A  čo by sme si 
priali? Hlavne spokojných 
klientov...

 Alena Borszéková
 Foto: Archa

Celý tím Archy pozná našich 
klientov osobne, vedia o ich 
potrebách, ich prianiach. Archa 

nie je a ani nechce byť iba zariadením, kde si 
odložíte svojho príbuzného, naším cieľom je 
hlavne skvalitniť mu jeho život...  DSS Archa

O klientov – 34 mentálne a telesne 
postihnutých ľudí v Dome 

sociálnych služieb ARCHA, neziskovej 
organizácii,  na Ulici 5. apríla sa 
stará pätnásťčlenný personál, ktorý 
ich má pod dohľadom 24 hodín 
denne. V uplynulom roku pripravilo 
a realizovalo vedenie DSS Archa 
množstvo projektov k zvýšeniu 
spokojnosti  klientov. O bližšie 
informácie sme požiadali autorku 
projektov - riaditeľku a štatutárnu 
zástupkyňu DSS Archa Bánovce nad 
Bebravou Renátu Streicher.

Nové nariadenie o umiestňovaní reklamy
doklad, ktorým žiadateľ 
preukáže svoje právo k 
nehnuteľnosti, na ktorej má 
byť zariadenie umiestnené 
(výpis z listu vlastníctva, 
resp. čestné prehlásenie 
vlastníka nehnuteľnosti o 
vlastníctve) alebo súhlas 

vlastníka nehnuteľnosti 
s  umiestnením zar ia-
denia, rozhodnutia, resp. 
stanov iská dot k nut ých 
orgánov štátnej správy, 
resp. účastníkov konania, 
podľa požiadavky staveb-
ného úradu, zjednodušenú 
projektovú dokumentáciu v 

dvoch vyhotoveniach, (ktorá 
obsahuje najmä umiestnenie 
zariadenia - buď situácia 
osadenia, resp. osadenie na 
objekte, ideový návrh a tech-
nické riešenie, pre technicky 
jednoduché zar iadenia 
postačí ako dokumentácia 
len stručný popis zariadenia 

a jednoduchý grafi cký náčrt). 
Na umiestnenie zariadení 
krátkodobého charakteru 
(do dvoch týždňov) a 
prenosných rek lamných 
zariadení sa nev ydáva 
povolenie, iba súhlas s 
umiestnením zariadenia, 
ktoré vydá mesto. Osoby, 

oprávnené podať žiadosť o 
povolenia na umiestnenie 
zariadenia podľa čl. 5, 
ods. 5. tohto nariadenia, sú 
pre reklamné zariadenia, 
umiestnené pred účinnosťou 
tohto nariadenia, povinné 
zosú lad iť  u miest nenie 
existujúceho zariadenia 

s  ustanoveniami tohto 
nariadenia najneskôr do 
31. marca 2018. Ostané 
ná le ž itos t i  uvedeného 
v š e ob e c ne  z áv ä z né ho 
nariadenia nájdete na 
webovej stránke mesta.

 Tlačová správa mesta
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Okresná organizácia 
SZZP bola založená 13. 
decembra 1997 a na jej čele 
stál dlhoročný aktivista 
medzi zdravotne postih-
nutými Jozef Januška. Po 
jeho náhlom odchode na 
onen svet 5. októbra 2014 
sa stala predsedníčkou 
Okresnej organizácie SZZP 
Anna Síkelová  a  ňou je 
dodnes. Automaticky sa 
stala aj členkou Ústrednej 
rady SZZP, ktorá sídli 
v  Martine a  ktorá má 23 
členov. Presne toľko je aj 
okresných organizácií. 
„Každá bánovská základná 
organizácia je zameraná 
na inú oblasť aktivít, niečo 
organizujeme aj spoločne,“ 
potvrdila predsedníčka. 
„Napríklad základná orga-
nizácia č. 3 s  predsedom 
Jozefom Kocúrom má vyše 
650 členov a  ich aktivity sú 
zamerané najmä na zájazdy 
na kultúrne podujatia. 
Základnú organizáciu č. 1 
vedie Veronika Gajdošová 
a  oni organizujú viacdňové 

zájazdy do Talianska, na 
Moravu, ale aj pobyty pri 
mori. Základná organizácia 
č. 3 pod vedením predsed-
níčky Evy Baďurovej zasa 
vsadila na týždňové pobyty 
v  Štúrove alebo na pravi-
delné jednodňové výlety 
do Podhájskej,“ informuje 
Anna Síkelová. 

Okresná organizácia 
SZ Z P or ga n i z ov a l a 
v  minulom roku osem 
až desaťdňové pobyty 
v  Taliansku a  Chorvátsku, 
kde sa celkom zrekreovalo 
asi 90 ľudí. V  roku 2017 
nechýbali ani rekondičné 
pobyty v  Turčianskych 
a  Rajeckých Tepliciach, 
celkom päť turnusov, kde 
sa preliečilo celkom 75 
ľudí. V  auguste sa osem 
zástupcov všetkých základ-
ných organizácií v okrese po 
prvýkrát zúčastnilo celoslo-
venských športových hier 
SZZP. Športový Deň SZZP 
pripravili na 9. septembra 
v  Dolných Ozorovciach 
v spolupráci s Úradom práce, 

sociálnych vecí a  rodiny 
v Partizánskom za účasti asi 
tristo členov, vrátane detí, 
pre ktoré boli pripravené 
súťaže zvlášť.. Svetový deň 
zdravotne postihnutých si 
pripomenuli na spoločnom 
posedení 4. decembra, 
kde okresná predsedníčka 
pozvala zástupcov z každej 
zák ladnej organizácie. 
V  priebehu celého roka 
2017 organizovali jednot-
livé základné organizácie 
dohromadyasi desať rôz-
nych prednášok na lekársku 
a  zdravotnícku tému s 
lekármi, alebo v spolupráci 
s  Ivetou Duchoňovou 
z  ÚPSVaR o  sociálnej 
oblasti.

Vý ročnú schôdzu 
na koniec januára 2018 
pripravuje už iba troj-
členná okresná rada SZZP  
v  zložení Anna Síkelová, 
Mária Cibulková a  Alena 
Bitarovská, kde tradične 
pozývajú zástupcov jed-
notlivých organizácií. Až 
potom budú mať výročné 
schôdze samotné základné 
organizácie.

Okresná rada SZZP 
pripravuje prímorské 
pobyty do Talianska v leto-
visku Bellaria  v termíne 
od   27. júla do  5. augusta, 
do Chorvátska v letovisku 
Baško  Polje   od   6. do  15. 
júla. Rekondičné pobyty 
budú opäť v Rajeckých Tep-
liciach v termíne  od  3. do  
6. mája, v Turčianskych-
Tepliciach v termíne od  15. 
do  21. apríla. Na termínoch 
a  cenách ďalších pobytov, 
vrátane nových destinácií 

ako sú Piešťany a  Vysoké 
Tatry, okresná rada ešte 
len pracuje. Záujemcovia 
bližšie   informácie získajú 
v objekte SZZP na Školskej 
ulici č.  1621  každý pon-
delok,  v stredu a  piatok  od  
11.00   do  15.00h alebo na 
čísle 760 7149. Každý človek 
v akejkoľvek funkcii  v orga-
nizácii tretieho sektoru, 
kde robí dobrovoľnícky 
– zadarmo, vie, čo námahy 
stojí zorganizovať čokoľvek 
pre väčšiu skupinu ľudí. 

Robia to však  preto, že to 
členovia SZZP majú nielen 
lacnejšie, ale ich odbre-
menia od všetkých admi-
nistratívnych vecí. „Okrem 
pobytov opäť plánujú 
v základných organizáciách 
prednášky a  športový Deň 
SZZP by sme chceli tento 
rok vymeniť za kolkársky 
turnaj medzi jednotlivými 
základnými organizáciami, 
ktorý sa nám pred dvomi 
rokmi osvedčil,“ hovorí 
predsedníčka.  

Členské v  SZZP je už 
niekoľko rokov nezmenené. 
Sú to dve eurá ako základné 
členské, od roku 2016 
ponúka ústredie aj dobro-
voľné mimoriadne známky 
v hodnotách 1 euro alebo 50 
centov v prospech základnej 
organizácie. Ako potvrdila 
Anna Síkelová, najväčší 
problém majú s  nedo-
statkom zdravotníckych 
pomôcok, najmä vozíkov.  

 Alena Borszéková

spoločnosť4
Slovenský zväz zdravotne postihnutých je najväčšou neziskovou organizáciou v regióne

Rekondície, rekreácie, zájazdy a prednášky pre členov
S lovenský zväz zdravotne 

postihnutých s počtom členov 
1635 je najväčšou organizáciou 
tretieho sektora na území mesta 
a okresu Bánovce nad Bebravou. Pod 
okresnú organizáciu SZZP patrí sedem 
základných organizácií, z toho sú tri 
priamo v meste a ďalšie sú v Uhrovci, 
Žitnej Radiši, Kšinnej a Bošanoch. 
Samotné mesto má vyše 1100 členov. 

SOM občan, mám názor... 

Nielen o smajlíkoch na pošte...
Život v meste sa po 

koncoročných sviatkoch 
dostáva do normálnych 
koľají . Hádam okrem 
hlavnej pošty. Vlastne asi 
aj tam. Odhliadnuc od 
predvianočného zhonu, sú 
tam dlhé rady čakajúcich 
normálom pomaly bežne. 
Budovou jedna z najväčších 
inštitúcií v Bánovciach však 
svoje služby v priamom 
kontakte so zákazníkom 
poskytuje len na ploche 
50 - 60 štvorcových metrov 
(!), ak mám na mysli plochu 
prístupnú verejnosti. Tá je 
obsadená niekoľkými stolič-
kami, stolíkom a pultíkom 
na písanie, čo je vlastne 
súčasťou servisu klientom. 
A diskrétnymi zónami! 

Priestor jednoducho nedo-
statočný! Nehovoriac o 
častom využití jedného kúta 
na komerčné účely rôznymi 
sprostredkovateľmi (asi) 
nie len poštových služieb, 
reklamných paneloch  a  o 
ponuke všelijakých „sere-
petičiek“ vo vitrínke, ktoré 
majú minimálnu spojitosť 
s poštou… Uznávam, pošta 
sa snaží svoje služby v rámci 
možností vylepšiť nielen 
technickým vybavením 
priehradiek, ale aj ich 
rekonštrukciou, čo verej-
nosť v daných podmienkach 
vníma skôr ako kozmetické 
úpravy. Zvlášť, keď sa v ich 
dôsledku zníži ich počet. 
To hlavné, teda pružnosť a 
plná obsadenosť obsluhy v 

priehradkách a väčší kom-
fort tu jednoducho chýba 
aj keď päť zo siedmych 
obslužných priehradiek je 
vlastne univerzálnych! V 
prípade nedostatočného 
pokrytia priehradiek, čo 
býva vlastne pravidlom, 
spôsobujúcim dlhé, nepre-
hľadné rady čakajúcich 
na schodoch takmer až na 
ulicu, ako tomu bolo v pon-
delok 8. januára, či iných 
problémov s personálom 
pošty, by bolo slušnosťou 
jej vedenia oznamom 
upozorniť  klientov na daný 
stav, ospravedlniť sa zaň, 
prípadne ho zdôvodniť. 
Situáciu by to síce nevyrie-
šilo, ale klient by to prijal 
ako záujem inštitúcie o 

neho a vedel by, na čom je... 
Takto si to „odskáču“ len za 
nič nemohúce pracovníčky 
v priehradkach! Ozaj, od 
istého času je v každej z 
priehradiek elektronická 
tabuľka s tromi smajlíkmi, 
ktorá vyzýva klientov pošty, 
aby stisnutím jedného z nich 
vyjadrili svoju spokojnosť 
s prístupom personálu. Pri 
spomenutých problémoch sa 
už od ich inštalácie natíska 
otázka, kedy sa na pošte, a 
nielen v Bánovciach, objaví 
podobné zariadenie, ktoré 
by dalo možnosť vyjadriť 
sa verejnosti k spokojnosti s 
prácou manažmentu pošty 
na jej vyšších úrovniach?!!!             

 V. Laluch 

Účastníci zájazdu do Bavorska pri zámku Linderhof, ktorý organizovala základná 
organizácia č. 1 pod vedením Emílie Gajdošovej  Foto: Deniska Kubánková
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Kráčam si takto 
po sídlisku v  jeden 
povianočný deň, keď tu 
zrazu ,,bum!»- neďaleko 
mňa dopadol stromček 
letiaci z  činžiakoveho 
okna. Hneď v  tej sekunde 
mi ,,naskočila“ v  hlave 
iniciatíva My sme les.

Dokonalé facebookové 
profi lovky sa zrazu zmenili 
na tváre nesúce tento odkaz. 
My sme les. Hrozne ma to 
naštvalo. ,,To si naozaj všetci 
myslíte, že si stačí zmeniť 
profilovku a  problém je 

vyriešený?“ – kričalo vo mne 
neviem koľké JA. A  potom 
otvorím naše noviny a tam 
si prečítam, že skupina 
mladých Bánovčanov sa 
rozhodla reálne podporiť 
výsadbu zelene v  projekte 
Viac zelene pre Štúra. Tak 
predsa niekto pochopil, aký 
je rozdiel medzi klikom na 
facebooku a reálnymi činmi!  
Pretože,  pokiaľ nám budú 
padať stromčeky z neba na 
hlavu a nebudú nové rásť zo 
zeme – Nie sme les. 

 (zb)

V decembri 2017 
mali občania Bánoviec 
nad Bebravou   možnosť 
„adoptovať si“ vianočný 
stromček. Nie umelý, 
rezaný, ale živý - v kveti-
náči. Taký, ktorý má účel 
aj po štedrovečernej večeri 
a vyjedení salóniek. Všetci 
„adoptívní rodičia“ dostali 
inštrukcie ako sa o svoj 
stromček starať. V marci 
ho môžu vysadiť na miesto, 
kde sa mu bude dariť naj-
lepšie. Toto umiestnenie 

vyčleníme spolu s  pri-
mátorom, prednostkou a 
odborníkmi zo životného 
prostredia. Je dôležité zvoliť 
dobré miesto výsadby, 
aby stromček vydržal aj 
silnejšiu víchricu. 

Ďakujeme všetkým, 
ktorí zvolili možnosť 
stromu v kvetináči. Veľmi 
nás teší, že všetkých desať 
stromčekov našlo na Via-
noce svoj domov.

 Iniciatíva 
 Viac zelene pre Štúra

V posledný februá-
rový deň – 28. februára 
o 18.00 h ponúka Mestské 
kultúrne stredisko ponúka 
divadelné predstavenie 
APROPO. Predpredaj 

vstupeniek v hodnote 12 
eur bude v MsKS, Infor-
mačnom centre a  v  novi-
novom stánku Aténa. 
Objednať si ich môžete na 
č.t. 0948 274 743. 

Dnes píše Zuza.nka

O adoptovaných stromčekoch 

Divadelné APROPO

Kým posledné tri roky 
ponúkla naša umelecká 
škola novoročné koncerty 
v  rímsko-katolíckom far-
skom Kostole Najsvätejšej 
Trojice na námestí, v tomto 
roku, presne 7. januára,  
sme si mohli novoročný, 
po prvýkrát s  názvom 
Trojk r á ľov ý  konc er t 
vychutnať v  evanjelickom 
kostole na Jesenského ulici. 
Tejto ponuke sa veľmi 
potešil aj evanjelický farár 
Ivo Madzin: „Bol to pre 
mňa  nádherný umelecký 
zážitok. Nadchlo ma skvelé 
herecké vystúpenie detí zo 
základnej umeleckej školy 
i úžasný detský spevácky 
zbor, ktorý dokonale 
zaspieval známe gospelové 
skladby. Som nadšený! 
Vďaka Pánu Bohu, že 
na našej umeleckej škole 
máme tak skvelých peda-
gógov, ktorí sa našim deťom 
už dlhé roky venujú naozaj 
celým srdcom. Zaslúžia si 
veľkú pochvalu i môj obdiv. 
Odvádzajú skvelú prácu. 
Veľkým zážitkom pre mňa 

bolo aj vystúpenie orchestra 
s l o ve n sk ýc h  u č i t e ľ o v 
z  Trenčianskych Teplíc, v 
ktorom hrá aj učiteľ našej 
ZUŠ DK. Odzneli viaceré 
skladby známych sklada-
teľov vážnej hudby, ktoré 
povzniesli ducha a zahriali 
pri srdci. Som veľmi rád, že 
pán riaditeľ základnej ume-
leckej školy so svojím tímom 
pre našich Bánovčanov 

zorganizoval toto hodnotné 
podujatie.“

Okrem hostiteľa evanje-
lického farára Iva Madzina 
pozdravili návštevníkov 
koncertu aj primátor mesta 
Marián Chovanec a riaditeľ 
ZUŠ Dezidera Kardoša Sil-
vester Lavrík (na foto). Tak 
ako primátor aj Ivo Madzin 
vyjadril svoje úprimné 
poďakovanie za účasť i  za 

to, že mohli spolu v evanje-
lickom  chráme tak krásne 
zakončiť sviatočné obdobie, 
cez ktoré v  uplynulých 
dňoch prechádzali. „Prajem 
účinkujúcim, aby i  naďalej 
rozhojňovali svoje talenty, 
ktoré dostali od Pána Boha 
a  potešovali nimi srdcia 
mnohých. Vďaka Pánu Bohu 
za nich! Boli ste skvelí!“  
 (ab) Foto: D. Muranová

Trojkráľový koncert ZUŠ v evanjelickom kostole 
Talentom potešili srdcia mnohých

N ový rok sme v našom meste privítali 
nielen hlučnými petardami 

a ohňostrojmi, tak ako všade, ale o pár 
dní neskôr aj pohladením na duši – 
hudobným, speváckym ale aj hereckým 
prejavom talentovaných žiakov a pedagógov 
Základnej umeleckej školy Dezidera 
Kardoša. Aj v tomto roku si do Bánoviec 
nad Bebravou vedenie školy pozvalo 
zaujímavých hostí – Komorný orchester 
slovenských učiteľov.

 Spoločenská kronika

Letizia Talian
Filip Štrbák
Anna Mak ydová
Filip Jánošík
Juraj Poznán
Sofi a Sabová

Zina Hladká
Slavomír  Šaray
Daniel Kyjaci
Lukáš Hurár
Katarína Kovaľová
Goran Šrámek

Narodili sa

Štefan Pokrývka   *1933
Mária Krupov, rod. Porubčanová   *1951
Ing. Rastislav Vargic   *1940
Eva Grňová, rod. Revická   *1937
Viliam Ondrejka   *1936

Opustili nás

Bánovské Čaro modrého sveta v Trenčíne 
Trenčianske múzeum 

v  Trenčíne pozýva priaz-
nivcov ľudových remesiel 
na unikátnu výstavu mod-
rotlače s názvom Čaro mod-
rého sveta v  priestoroch 
kasárne Trenčianskeho 
hradu, ktorá je otvorená do 
26. januára 2018.

Výstava pribl ižuje 
ukážku unikátneho uce-
leného súboru modrotla-
čových foriem z  bývalej 
farbiarskej dielne rodiny 
Fojtíkovcov v  Bánovciach 

nad Bebravou. Formy rôznej 
veľkosti a  rôznych tvarov 
rezané z  dreva a  opatrené 
kovovými drôtikmi či plieš-
kami vytvárajúcimi vzor 
sa používali na prenesenie 
vzoru na plátno. „Spomedzi 
vzorov boli najfrekven-
tovanejšie geometrické 
a  rastlinné motívy, zatiaľ čo 
zvieracie a  antropomorfné 
boli veľmi zriedkavé,“ pripo-
mína Martin Malo, etnograf 
Trenčianskeho múzea, ktorý 
je zároveň i  kurátorom 

výstavy. O  modrotlači 
okrem foriem podávajú sve-
dectvo aj nástroje používané 
pri farbení, vzorkovnice 
a samotné zafarbené textílie. 
Modrotlač ako indigom 
farbená látka s  tlačenými 
vzormi prenikla v  polovici 
19. storočia do ženského 
ľudového odevu na území 
Slovenska a  začala sa 
tešiť veľkej obľube. Sukne 
z  modrotlače sa začiatkom 
20. storočia rozšírili aj 
v dedinách v okolí Trenčína. 

Podľa Martina Mala, sa 
záujem o  modrotlač opä-
tovne zvyšuje: „V súčasnosti 
sa fenomén modrotlače opäť 
dostáva do centra pozornosti 
verejnosti, zažíva renesanciu 
a  módni návrhári aj dizaj-
néri znovu objavujú jeho 
potenciál.“ Výstava nainšta-
lovaná v priestoroch kasárne 
Trenčianskeho hradu potrvá 
do 26. januára  a návštevníci 
ju môžu navštíviť počas bež-
ných otváracích hodín.

 (r)

Poďakovanie
Úprimne ďakujeme všetkým, ktorí sa prišli rozlúčiť 
s našou drahou 

Magdalénou Škultétyovou, 
ktorá nás náhle opustila 5.  januára 2018 vo veku 
76 rokov.
Ďakujem za prejavy sústrasti a kvetinové dary.
Smútiaci manžel Ivan a dcéry s rodinami
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Nultý medzinárodný Orion tip cup s elitou slovenského futsalu 
Diváci si užili maratón zápasov s dobrými výkonmi

Na Troch kráľov sa 
uskutočnil v  Mestskej 
športovej hale v  Bánov-
ciach nad Bebravou 
premiérový   ročník 
medzinárodného futsa-
lového turnaja ORION 
TIP CUP za účasti ôsmich 
mužstiev. Turnaj sa konal 
pod záštitou primátora 
Mariána Chovanca, Tren-
čianskeho samosprávneho 
kraja  ako aj Slovenského 
futsalového zväzu. 

Turnaja sa zúčastnili 
popredné pr vol igové 
futsalové mužstvá zo 
Slovenska - Wild Boys 
Bratislava, Across Pinerola 
Bratislava, ŠK Makroteam 
Žilina,  Mimel Lučenec, 
lídri druhých slovenských 
líg - PKE Mystery Brati-
slava a  domáci ORION 
TIP, ako aj líder druhej 
českej futsalovej ligy Baník 
Ostrava. Osmičku mužstiev 
uzatvori l MS Sport 
Team, ktorý tvorili bývalí 
prvoligoví futbalisti ako aj 
reprezentanti SR. Mužstvá 
boli rozdelené do dvoch 
skupín, kde odohrali zápasy 
každý s  každým. Víťazi 
skupín sa stretli vo fi nále, 
druhé celky si zahrali o  3. 
resp. 4. miesto. 

V  súboji o  3. miesto 
na seba narazili celky 
bratislavského Wild Boys 
proti Mimel Lučenec. 

Keďže riadny hrací čas sa 
skončil nerozhodne 1:1 
rozhodli až pokutové kopy, 
na ktoré zvíťazil Wild 
Boys 2:1. Vyvrcholením 
turnaja bolo večerné 
fi nále, v  ktorom sa streli 
celky Pinerola Bratislava 
a  Makroteam Žilina. 
Zápas sa odohral vo veľmi 
rýchlom tempe zo strany na 
stranu s peknými akciami, 
ale aj tento zápas museli 
rozhodnúť až pokutové 
kopy, keďže zápas skončil 
rovnako 1:1. Pevnejšie 
nervy si udržali brazílski 
exekútori pokutov ých 
kopov a brankár z Pineroli 
Bratislava a podarilo sa im 
triumfovať nad Makroteam 
Žilina 2:1. Pinerola 
Bratislava si tak odniesla 
celkový triumf z  ORION 
TIP CUP-u.

Turnaja sa celkovo 
zúčastnilo viac než 100 
účastníkov jednotlivých 
m u ž s t i e v ,  k t o r é 
reprezentova l i  hráči 
okrem slovenskej a  českej 
národnosti aj hráči 
z  Brazílie, Španielska, 
Srbska a  Maďarska. 
Môžeme povedať, že  
ORION TIP CUP-u sa 
zúčastnila elita slovenského 
futsalu. Program turnaja 
bol obohatený aj o 
v ystúpenie majsterky 
sveta vo  freestyle futbale 

Lucii Kevickej a takisto 
sa žrebovala tombola, kde 
prvou cenou bol zájazd na 
finále anglického pohára 
do Londýna na Wembley. 
Kvalita turnaja sa prejavila 
aj počtom návštevníkov, kde 
počas celého dňa navštívilo 
halu viac než 700 divákov. 
Počas turnaja prebiehala 
aj zbierka na pomoc 
chorému dievčatku, ktoré 
trpí závažnou genetickou 
chorobou  a  na svoju 
liečbu potrebuje nemalé 
f inančné prostriedky. 
Turnaj prišli osobne 
podporiť  poslankyňa 
TSK a  MsZ  Rudolfa 
Novotná, primátor Marián 
Chovanec ,  prezident 
Slovenského futsalového 
zväzu Dušan Dobšovič ako 
aj reprezentačný tréner SR 
vo futsale Marián Berky. 
So samotným priebehom 
celého turnaj vyslovili 
veľkú spokojnosť hráči, 
tréneri ako aj diváci, ktorí si 
prišli na svoje pri kvalitnom 
futsale a bohatom programe.

Vyhodnotenie celého 
turnaja bolo na záverečnom 
galavečere v  miestnom 
Dome kultúry, ktorého sa 
okrem členov jednotlivých 
mužstiev zúčastnili aj 
pozvaní hostia. Ceny pre 
víťazov a pre najlepších 
jednotlivcov odovzdávali 
primátor Marián Chovanec, 

poslankyňa TSK Rudolfa 
Novotná a  organizátori 
turnaja Ondrej Škorec 
a   Lu k á š  Kolá r i k . 
Organizátori podujatia 
vyjadrili veľké poďakovanie 
za fi nančnú a  materiálnu 
podporu mestu Bánovce nad 
Bebravou, Trenčianskemu 
samosprávnemu kraju, 
Slovenskému futsalovému 
z v ä z u ,  s p o lo č no s t i 
EKODIEL , Cestovnej 
kancelárii MS Sport, ako aj 
ostatným partnerom, ktorí 
turnaj patrične podporili .  

Konečné poradie: 
1. Pinerola futsal 1994 
Bratislava, 2. ŠK Makroteam 
Žilina, 3. Wild Boys ´02 
Bratislava. 4. Mimel 
Lučenec. 5. FK ORION TIP 
Bánovce nad Bebravou. 6. 
MS Sport Team. 7. Baník 
Ostrava. 8. PKE Mystery 
Bratislava. Najlepší strelec 
Viktor Matyi (Wild Boys 
´02 Bratislava). Najlepší 
brankár Milan Herko 
(Pinerola futsal 1994 
Bratislava). Najlepší hráč 
Marconi de Lima Batista 
(ŠK Makroteam Žilina).

Reakcie trénerov 
M a r i á n  B e r k y, 

tréner Mimel Lučenec, 
reprezentačný tréner SR: 
„Kvalita turnaja ma milo 
prekvapila, zišli sa tu silné 
družstvá. Ja osobne som 

veľmi privítal takýto turnaj 
na začiatku roka, mohol 
som si overiť výkonnosť 
a vidieť mojich hráčov 
z  klubu, ale aj z iných 
klubov, ktorí reprezentujú 
SR. Hráči ukázali divákom 
množstvo krásnych akcií, 
z ktorých padlo veľmi 
veľa gólov. Divák si užil 
futsalový maratón zápasov 
a videl aj výkony brazílskych 
kúzelníkov a takisto skvelé 
brankárske zákroky. 
Domáci sa mohli porovnať 
s prvoligovými družstvami. 
Ďakujem organizátorom za 
krásne prežitie.“

Róbert Kotes, manažér 
Wild Boys Bratislava: 
„Chcel by som sa poďakovať 
organizátorom za pozvánku 
a možnosť zúčastniť sa 
turnaja. Klobúk dole pred 
organizáciou celého turnaja 
ako aj záverečnej aft erparty. 
Je vidno, že to u Vás robíte 
srdcom a pevne verím, že 
z turnaja Orion Tip cup 
vznikne dlhoročná tradícia. 
Za mňa aj za celý Wild 
Boys 02 Bratislava veľké 
ďakujeme. Cítili sme sa 
skvele...“

Jozef Kunštár, manažér 
PKE Mystery Bratislava: 
„Turnaj v Bánovciach 
mal všetk,o čo mal mať 
medzinárodný turnaj vo 
futsale. Kvalitnú obsadenosť 
tímov, výborný futsal. Veľká 

skúsenosť pre nás a sme radi, 
že sme sa mohli zúčastniť a 
boli pozvaní. Organizácia 
turnaja super. Postaranie 
sa o tímy od občerstvenia, 
obeda, večere na aft erparty. 
Fakt podujatie ako sa patrí. 
Skvelá atmosféra, vynikajúci 
diváci. Sme radi, že sme si 
mohli vziať veľké pozitíva 
a skúsenosti. Klobúk dole 
pred Futsalovým klubom 
Bánovce nad Bebravou. 
Skvelá práca.“

Výsledky zápasov 
v  skupinách: Wild Boys 
Ba - Makroteam Žilina 
1:2. MS Sport Team - PKE 
Mystery Ba 3:0. Baník 
Ostrava - Pinerola Ba  0:4. 
Orion Tip Bánovce - Mimel  
Lučenec 2:3. PKE Mystery 
Ba -  Makroteam Žilina 
2:5. Pinerola Ba - Mimel  
Lučenec 1:1. Wild Boys 
Ba - MS Sport Team  2:1. 
Orion Tip Bánovce - Baník 
Ostrava 6:3. MS Sport 
Team - Makroteam Žilina 
0:4. Baník Ostrava – Mimel 
Lučenec   3:4. PKE Mystery 
Ba - Wild Boys Ba 1:4. 
Pinerola Ba - Orion Tip 
Bánovce 5:2. O  3. miesto: 
Wild Boys Ba - Mimel 
Lučenec 1:1 (1:1)  na p.k. 2:1. 
O  1. miesto: Makroteam 
Žilina - Pinerola Ba 1:1 (1:1) 
na p.k. 1:2.

   Lukáš Kolárik, 
 Ondrej Škorec

Kúpim rodinný dom 
v meste Bánovce 
nad Bebravou alebo 
v okolí mesta - Horné 
Naštice, Dolné 
Naštice, Biskupice, 
Horné Ozorovce, 
Dolné Ozorovce, 
Miezgovce, Dežerice. 
Cena do 150 000 
eur. Ponuky volajte 
na 0904 044 233.

INZERCIA

Vicemajster Slovenska splnil úlohu favorita 
Sokol Bánovce – Duslo Šaľa 21:34 (10:14)

Stanislav Lobotka hral proti FC Barcelona...

Na začiatku tretej 
minúty Alžbeta Obstová 
vyrovnávala na 1:1, no o päť 
minút Bujnochová poslala 
Šaľu do štvorgólového 
vedenia 1:5. V rozpätí troch 
minút naša Michnová 
tromi gólmi skorigovala 
manko na rozdiel dvoch 

gólov 4:6, no favorizované 
hostky si v 19. minúte opäť 
zabezpečili štvorgólový 
náskok 4:8. V duchu šalian-
skej prevahy sa hra odvíjala 
až do konca prvého pol-
času. Sedem sekúnd pred 
vypršaním prvej tridsaťmi-
nútovky uzavrela Vargová 

na polčasových 10:14. V 
úvode druhého dejstva 
zv ýši l i v icemajsterky 
Slovenska svoj náskok 
na 13:20, keď Rácková v 
41. minúte zaznamenala 
jeden zo svojich presných 
zásahov. Našou najlepšou 
strelkyňou v zápase bola 

Klaudia Michnová. Jej 
zásluhou sme sa priblí-
žili na rozdiel piatich 
gólov 16:21, no viac nám 
Šalianky nedovolili. V 
47. min síce Šipláková 
zo sedmičky znižovala 
na 17:22, ale zverenkyne 
Richarda Makýša v nasle-

dujúcej sedemminútovke 
postihli gólové suchoty, 
čo hostky šiestimi gólmi v 
rade defi nitívne využili na 
spečatenie víťazstva. Šaľa 
si v Bánovciach vybojovala 
trinásťgólové víťazstvo 
34:21, čím si splnila pred-
zápasovú povinnosť. 

Zostava Sokol RMK: 
Sa k a lošová ,  Čí ž ová , 
Bežová – Michnová 10/3, 
Bridová, Hanová, Srncová 
1, Hrubá, Galková, Ráci-
ková, Turková, Šipláková 
2/1, A.Obstová 1, K.Obs-
tová 1, Matušincová 6/4.   
 (aj,rm,mp)

Najväčšou hviezdou 
vianočného minifutbalo-
vého turnaja o Putovný 
pohár Slovenského Orla a 
Pohár primátora Bánoviec 
bol 23-ročný Stanislav 
Lobotka z  Bánovského 
okresu. Vychádzajúca 
hviezda slovenského futbalu 
sa na turnaji, ktorý má už 
24-ročnú tradíciu, pred-
stavil už piatykrát. „Čo ma 
sem priťahuje je výborná 
divácka kulisa, pričom na 
ihrisku sú výborní hráči. 
Vždy si rád chodím na takéto 

turnaje zahrať, zašportovať, 
trochu sa spotiť a spríjemniť 
ľudom deň,“ povedal hráč 
Celty de Vigo. Vyrastal v 
neďalekej Veľkej Hradnej a 
práve za družstvo s týmto 
názvom počas druhého via-
nočného sviatku nastúpil. 
„Uplynulý rok sme vyhrali, 
máme rovnaký tím až na 
brankára, takže sme mali 
ambíciu dotiahnuť to až do 
fi nále,“ prezradil. Napriek 
tomu, že spoločnosť na 
ihrisku mu robili aj dvaja 
hráči AS Trenčín - Denis 

Jančo a Martin Šulek, Veľkej 
Hradnej sa obhájiť minulo-
ročné  prvenstvo nepodarilo. 
Tím plný zvučných mien zo 
základnej trojčlennej sku-
piny nepostúpil. Medzi pol-
tucet najlepších sa na jeho 
úkor prebojoval neskorší 
víťaz turnaja STS Logistik. 
Slovenský reprezentačný 
stredopoliar od leta vie, aké 
je to hrať v Španielsku proti 
najlepším hráčovi sveta. 
Za jeho úspechom stoja 
hodiny tréningovej driny: 
„Niečo som si vzal do hlavy, 

išiel som si za tým a teraz 
sa to splnilo. Proste, každý 
jeden človek by mal mať 
cieľ, a mal by sa ho snažiť 
dosiahnuť.“ Stanislavovi 
Lobotkovi sa s reprezentá-
ciou do 21 rokov len zhodou 
okolností (a možno vyššej 
moci) nepodarilo postúpiť 
do semifi nále európskeho 
šampionátu a so senior-
ským výberom prebojovať 
do baráže o tohtoročné 
Majstrovstva sveta v Rusku. 
No napriek tomu bol rok 
2017 pre talentovaného 

hráča výnimočný. „Najskôr 
sme s reprezentáciou do 
21 rokov postúpili na Maj-
strovstvá Európy v Poľsku. 
Na turnaji sme v skupine 
skončili druhí, ale predviedli 
sme výborný futbal, dobre sa 
na to pozeralo, takže vládla 
spokojnosť. Potom som 
prestúpil do Celty de Vigo, 
presadil som sa v základnej 
zostave, neviem, čo viac by 
som si mohol priať,“ uzavrel 
rozhovor pre Bánovské 
noviny Stanislav Lobotka.   
 (aj) 
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Stručne o histórii futbalu v Bánovciach nad Bebravou

Až o desať rokov neskôr 
v  roku 1921 bol založený 
Bánovský športový klub 
(BŠK), predsedom sa stal 
Štefan Kluvánek, riaditeľ 
banky. O rok neskôr sa BFK 
prihlásil do majstrovskej 

súťaže Západoslovenskej 
župy ČSSF. Bol zaradený 
do okrsku B.II. ako i 
Bošany, Nové Mesto nad 
Váhom a  Uhrovec. Prvý 
majstrovský zápas vyhrali 
v  Uhrovci 1:4. BFK mal aj 
dorast, hrával prevažne 
priateľské zápasy, na ktoré 
si môže pamätať ešte žijúci 
Ernest Janeček. V roku 1933, 
presne 11. mája  bol založený 
pod vedením Petra Žitňana 
futbalový oddiel Živnos-
tenská. V  Bánovciach mala 
vlastné futbalové družstvo 
aj  židovská obec - Makabi, 

hrávali však  iba priateľské 
zápasy. 

V  roku 1938 sa maj-
strovské futbalové súťaže 
rozohrali, ale nedohrali. 
„Anšlus“ Rakúska, Mní-
chovská dohoda a dve mobi-

lizácie negatívne vplývali na 
aktivitu funkcionárov, blížil 
sa prízrak vojny. V  októbri 
1938 vznikla autonómna slo-
venská vláda, v decembri roz-
pustila nežiaduce TJ Sokol, 
Makabi a  iné. V  roku 1938 
Ferdinand Vrba prestúpil 
do TS Topoľčany, ktoré hrali 
Slovenskú podkarpatskú 
divíziu, najvyššiu slovenskú 
futbalovú súťaž (ligu). Neskôr 
Silvester Žitňan prestúpil do 
TTS Trenčín a hral slovenskú 
ligu. 

Chvíľu temna v  bánov-
skom futbale osvietil príchod 

mladého pána kaplána Karola 
Šumichrastu. Rýchlo sa 
zorientoval v záujmoch mla-
dých chlapcov, ktorí milovali 
koženú loptu, a  pozval ich 
do „kaplanky“ na fare. Tu 
založili Sdruženie katolíckej 
mládeže a  SKM futbalový 
oddiel dorastu, družstvo A aj 
B, neskôr Futbalový oddiel 
Hlinkovej gardy. Družstvo 
dorastu hralo priateľské 
zápasy v  Trenčíne, Topoľ-
čanoch, Svinnej, Rybanoch 
s  úspešnými výsledkami 
i  doma. Rímskokatolícky 
učiteľský ústav, za Sloven-
ského štátu premenovaný na 
Učiteľskú akadémiu mala tiež 
futbalové družstvo. 

Po roku 1945 sa podarilo 
obnoviť športovú činnosť od 
základu. Vytvorilo sa žiacke 
družstvo, dorast postúpil 
do druhej ligy a postupne sa 
vytváralo A mužstvo – Sokol 
Bánovce nad Bebravou – fut-
balový oddiel. V roku 1948 sa 
rozlúčili s „rajčulou“ – starým 
ihriskom a v septembri otvo-
rili za železnicou na ľavom 
brehu Bebravy škvárové 
ihrisko.  

Ústredná rada odborov 
hlboko zasiahla do špor-
tového života, vytvorila 
nové futbalové organizácie. 
V  meste vznikli futbalové 
oddiely Spartak pri Vorošilo-
vých závodoch (potom Tatre), 
Dobrovoľná športová organi-
zácia (DŠO) pracovné zálohy, 
TJ Iskra pri n.p. Zornica, TJ 
Tatran pri n.p. Preglejka a TJ 
Slovan pri MsÚ. 

Starostlivosť o pracujúcu 
mládež sa prejavila i v doraste 
pracovných záloh príchodom 

kvalif ikovaného trénera, 
dlhodobého reprezentanta 
ČSR Jozefa Čambala. Mnohí 
z  nich posilnili TJ Spartak 
a  pod vedením  Vojtecha 
Šottera v  rokoch 1957/58 
z  krajskej súťaže postúpili 
do divízie. Išlo o  hráčov: J. 
Janáč, M. Michalička, V. Voj-

tela, K. Orvinský, J. Maťas, 
J. Kočálka, M. Kyselica, J. 
Novotný, I. Mariš, P. Oláh, 
M. Supek, A, Minarovjech, 
F. Žitňan a  F. Fabián.  Po 
zmene trénerov futbal 
začal stagnovať, opäť hrali 
krajskú súťaž. Príchodom 
Jána Kočálku sa hra dorastu 
skvalitnila a  tak postúpil do 
I. ligy s trénerom L. Panglom 
a  s  gólmanom Mariánom 
Masným, reprezentantom 
ČSR.

Od roku 1966 Spartak 
posilnil Telesfor Halmo, 
neskôr tréner. Naši futbalisti  
s  trénerom V. Šotterom  
vyhrali v  sezóne 1968/69 
krajskú súťaž a vrátili sa do 
najvyššej slovenskej ligy – 
do divízie. Vtedy hrali: T. 
Halmo, R. Slezák, V. Micha-
lech, A. Ďurkáč, J. Fiantok, A. 
Pokorný, T. Síleš, M. Štefánik, 
A. Čukan, J. Rehák, F. Macko, 
A. Janáč, V. Gunár, J. Hedera, 

V. Žitňan a ďalší. V roku 1968  
Spartak vybudoval nové fut-
balové ihrisko aj s atletickou 
dráhou a  tribúnou.  Po zru-
šení divízie TJ Spartak  hral 
jeden rok II. slovenskú  ligu, 
opäť s trénerom Šotterom. 

Na prelome tisícročia 
Spartak hral a  hrá krajskú 
súťaž striedavo. Na IV. ZDŠ 
vytvorili futbalové triedy 
s  predpokladom dobrej 
základne talentov TJ Spartak. 
Pomôže umelá plocha 
k lepším výsledkom?

Veľká vďaka všetkým 
futbalovým funkcionárom 
na čele s  Jozefom Palušom, 
desaťročia stál na čele 
Spartaku.

Stredné školy pravidelne 
hrávali futbalové súťaže. 
Úspešne si počínajú aj 
bánovské ženy v  druhej slo-
venskej futbalovej lige.          

 Text a archív foto: 
 Milan Podlucký

Futbalový dorast z roku 1933/34, v leže vľavo mladý Pustay, zľava Miško Štefankovič, 
Pavel Žák....

Družstvo dospelých z roku 1941, zľava Ernest Janeček, Ernest Schmidt, Šujan... sprava: Fer-
dinand Vrba, Ján Jakubík... štvrtý Pavol Burda... Ak niekoho zo všetkých starých fotografi í 
poznáte, milí čitatelia dajte do redakcie alebo pánovi Podluckému, autorovi článku vedieť!

Z elená je tráva, futbal to je 
hra... Futbal v našom meste sa 

hrá od roku 1911. Prvý historický 
zápis o futbale sme našli v knihe 
„85 rokov futbalu v Topoľčanoch“. 
Pravdepodobne to boli prevažne 
študenti z nášho mesta a okolia. Prvé 
futbalové stretnutie v Bánovciach 
sa skončilo víťazstvom hostí 0:3 
a v odvete v Topoľčanoch 9:0. 

Z Bánoviec pochádzajú alebo Spartak vychoval 
hráčov pre prvoligové družstvá:  Vrba – Topoľčany, 
Silvester Žitňan - Trenčín, Karol Orviský – ČH Brati-
slava, Milan Vinkler - Žilina, Prešov, Marián Masný  - 
Banská Bystrica, Slovan, Dušan Mášik – Nitra, Milan 
Vrábel – Žilina, Marián Opačitý – Žilina, Trenčín, 
Bohemians, Milan lendický – Nitra, Inter, Milan 
Petreje – Slávia Praha, Stansilav  Benca – Trenčín, 
Milan Kraľ. St. – Inter, Milan Kraľ ml. – Dunajskaá 
Streda, Rastislav Tománek – Inter, Marián Halás – 
Nitra, Rastislav Kostka – Tranava, Jaroslav Hrabal 
– Trnava, Radoslav Kozinka – Lokomotíva Košic, 
Branislav Adamovič – Banská Bystrica, Ján Zajac – 
Žilina, Považská Bystrica, Miroslav Siva – Trenčín, 
Jozef Rehárk - ČH Cheb, Wiena Viedeň, J. Gabriška 
– Trnava, Bohemians, Slávia.

Štvrťfinále BHFL v nedeľu!
Bánovská halová fut-

balová liga mala cez víkend 
na programe deviate kolo, 
ktorým sa uzavrela základná 
časť ligy. Do vyraďovacích 
play off  stretnutí ide z naj-
lepšej pozície tím El Fuňo. 
Minuloročný víťaz ligy 
prehral len jedno z deviatich 
stretnutí základnej časti a 
vo štvrťfi nále nastúpi proti 

celku FC Bayern Krásna Ves. 
Zostávajúce tri súboje o účasť 
v semifi nále sľubujú vyrov-
naných priebeh. Nasvedčuje 
tomu predovšetkým tenký 
šesťbodový rozdiel medzi 
druhým až ôsmym celkom 
tabuľky. Zápas o deviate 
miesto a všetky štvrťfi nálové 
súboje sa odohrajú v nedeľu 
21. januára v mestskej špor-

tovej hale.   Výsledky 9. kola. 
Hella - Colo Colo 6:8  (3:7) 
- J.Galbavý 4, D.Sedláček, 
M.Galbavý - D.Minárik 
2, J.Boháčik 2, P.Mikloš 
2, J.Laco, M.Baleš.  FC 
Bayern Krásna Ves – Soko-
líci 4:2 (2:1) -  A.Strakúšek, 
P.Šiko, J.Gieci - D.Rolinec, 
M.Grman. BN Taxi – 
Banex-BN  9:1(0:1) - L.Raj-

noha 3, T.Cibula 2, M.Filin, 
D.Milič, P.Urban,  Ľ.Kmeťo 
- D.Kajan. El Fuňo – Jasklo 
Bernard  3:1 (0:1) - R.M-
rocek 2, D.Richtárech - M. 
Bodocký. FC Kuvajt H.Ves-
tenice - Naked in Para-
dise 5:10 (2:5) - R.Čaprnka 
4, M.Havránek - M.Ševčík 7, 
R.Halás, M.Baláž, A.Kováč.
 (aj,jf)

Dorast z roku 1942, zľava M.Jánošík, V. Žák, J. Krajčo, 
Košina, J. Psota, V. Žitňan, J. Hudec, S. Žitňan, A. 
Vizner, J. Obrátil, A. Miština
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Cvičenie 
seniorov v CVČ
Klub dôchodcov Bánovce 
nad Bebravou cvičí každý 
utorok od 15.00 do 17.00 h 
v CVČ pod vedením 
odbornej cvičiteľky. Infor-
mujte sa v  KD na Farskej. 
Klub dôchodcov Dolné 
Ozorovce cvičí každý 
piatok v CVČ, cvičenie je 
rozdelené na dve skupiny: 
od 13.00 h  – menej náročné 
cviky, od 14.00 h – klasické 
cvičenie. Cvičiť môžu od 
13.00 h aj zdravotne postih-
nutí seniori. Informácie 
v CVČ pred cvičením. 

V  Informačnom centre 
na Námestí Ľ. Štúra ponú-
kame stolové kalendáre na 
rok 2018 s jedinečnými foto-
grafi ami členov bánovského 
Fotoklubu Rokoš., ktorý svo-
jimi aktivitami reprezentuje 
mesto. Informačné centrum 
je otvorené v  pondelok až 
v  piatok v  čase od 8.00 do 
16.00 h.  (MsKS)

Zaručená a jedinečná zábava
Pleš športovcov má v  našom meste dlhú tradíciu. Bol 

organizovaný pod taktovkou viacerých organizátorov, v prie-
behu rokov sa zmenilo aj miesto jeho konania. Jedno je však 
isté, vždy sa na ňom stretli ľudia, ktorých spája šport, mladý 
duch a chuť zabávať sa. Preto už po šiestykrát pokračujeme v 
tradícii Plesu športovcov v  Mestskom kultúrnom stredisku, 
a  to v sobotu  27. januára 2018 od 19.30 h. Celým večerom 
vás bude sprevádzať hudobná skupina Baróni, o program sa 
postarajú tanečníci z Tanečného štúdia Dancando a ich horúce 
latinsko – americké tance. Hosťom večera bude najlepšia 
slovenská freestyle futbalistka Lucia Kevická, ktorá sa pýši  
titulom vicemajsterky sveta vo svojej disciplíne za rok 2015. 
Predvedie svoju jedinečnú šou a  pozve do nej možno práve 
aj vás. Samozrejme nebude chýbať tombola a výborné občer-
stvenie. Vstupenky si môžete zakúpiť v Mestskom kultúrnom 
stredisku na sídlisku Sever. Rezervácia na telefónnom čísle 038 
/760 30 16, 0948 274 743,  zuc@kulturabn.sk.  Vstupné: je 20 
eur na osobu  (2 x večera, ½ l vína, káva). Členovia bánovských 
športových klubov majú 20 %  zľavu.  (zj)

% 
zľava20
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NA REKLAMU DO KONCA ROKA
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